
Stališča krajevne skupnosti
Gradišče o aktualnih problemih
urbanističnega urejenja

Svet krajevne skupnosti Gra-
dišče je na podlagi čl. 83 in v
zvezi s 61. 82 statuta na zahte-
vo občanov in po sklepu 3. se-
je skupščine delegatov 24. 9.
1974 sklical 8., 9. in 10. okto-
bra 1974 zbor delovnih ljudi in
občanov po posameznih volil-
nih enotah, da bi proučili in
se izjavili o nekaterih aktual-
nih problemih urbanističnega
urejanja in mestne graditve na
območju svoje krajevne skup-
nosti.

Zbora se je udeležilo približ-
no 230 občanov, o vsakem zbo-
ru in o izredno živahni raz-
pravi so bili pripravljeni zapi-
sniki, ki bodo služili kot glav-
no vodilo delu ustreznih orga-
nov sveta krajevne skupnosti
v prihodnjem obdobju in so
dokumentacija tem sklepom.

Predmet obravnave zbora ob-
čanov je bil:

1. regulacijski načrt in zazi-
dalna osnova za območje CO
1/9 s posebnim ozirom na že
začete gradnje;

2. predvidena preureditev
Prešernove in Levstikove ulice.

Na vseh treh zasedanjih zbo-
ra občanov so občani po uvo-
dnih obraziložitvah predstavni-
kov LUZ, GP Tehnike in skup-
ščine občine Ljubljana Center
zelo zavzeto. razpravljali, zah-
tevali podrobnejša pojasnila in
se opredeljevali glede nakaza-
nih rešitev.

Navedeni predstavniki obča-
noiri niso zadovoljivo odgovo-
rili na vsa vprašanja, zaradi
česar je bilo med drugim tudi
sklenjeno, da naj odgovorni or-
gani in službe v nadaljnjem
postopku in pravočasno upo-
števajo na zboru delovnih lju-
di in občanov predlagane reši-
tve in stališča o posameznih
problemih.

Svet KS je pred sklicem zbo-
ra delovnih ljudi in občanov
posredoval vsem družinam v
KS »predlog stališč« o predlo-
ženi urbanistični dokumentaci-
ji za območje KS. Ta »pred-
log stališč«. je izdelala komisi-
ja sveta KS za programiranje
in planiranje razvoja krajevne
skupnosti, vključno z urbani-
stičnim programiranjem na
podlagi nekaterih razprav o
predlogih in stališčih občanov
in podatkov, ki so jih nudili
pristojni občinski upravni or-
gani. Svet KS je ta stališča
na razširjeni seji z udeležbo
predstavnikov družbenopolitič-
nlh organizacij 3. 10. 1974 ob-
ravnaval in jih deloma dopol-
nil. S tem je olajšal udeležen-
cem zbora in drugim občanom,
da so se vnaprej seznanili z
glavnimi značilnostmi nakaza-
nih problemov, zato je bila tu-
di razprava na primerni ravni.

Udeleženci so v razpravi po-
sredovali zboru delovnih ljudi
in občanov vrsto predlogov in
zahtev, sprejeli »predlog sta-
lišč« sveta KS in družbenopo-
litične organizačije zadolžili, da
vse to v obliki skupnih stališč
posredujejo pristojnim orga-
nom mesta in občine in obja-
vijo v »Dogovorih«.

Svet KS je na svoji razšir-
jeni 5. seji 29. 10. 1974, na ka-
teri so sodelovali tudi pred-
stavniki KK SZDL, sveta ZK,
ZB, DPM, RK, delegacije KS
v skupščinah družbenopolitič-
nih skupnosti in skupščine de-
legatov KS, proučil sklepe in
stališča vseh treh zasedanj
zbora delovnih ljudi in obCa-
nov in z njimi dopolnil »pred-
log stališč«, ki je bil na zbo-
rih občanov nadeloma sprejet
in ki se v prečiščenem besedi-
lu glasd:

Ad 1.
Izdelati je potrebno ncrv

ureditveni načrt, ki naj upošte-
va naslednje zahteve občanov:

A. Treba je zagotoviti:
a) šoli Majde Vrhovnik pri-

merne zelene in proste površi-
ne in potrebno širitev v zvezi
s predvidenim prehodom na
celodnevno bivanje v šoli in za
njeno normalno dejavnost. Za-
radi tega se je treba takoj lo-
titi urejevanja prostora med
Igriško, Gregorčičevo, Erjavče-
vo ulico ter samim šolskim
kompleksom. Dokončno je tre-
ba opustiti zamisel nove grad-
nje objekta D in predvideti le
primeren stavbni zaključek po-
žaraega zidu stanovanjske hiše
Igriška 4. Ureditev okolice v
tem območju je treba reševati
v sklopu kompleksa Feranto-
vega vrta, s tem da bi onemo-
gočili parkiranje v funkcional-
nem območju šole (rob ploč-
nika vzdolž vhoda v šolo, zele-
nica pred šolo itd.);

b) skupščina občine Ljublja-
na Center naj takoj odpre za
javnost zelene površine (For
sterjev in Hrovatinov vrt) in
zagotovi sredstva za njihovo
ureditev in opremo;

c) širok in ozelen.jen prehod
za pešce iz smeri Aškerčeve ce-
ste čez Forsterjev vrt in Pe-
rantov vrt na Igriško ulico ozi-
roma proti trgu Revolucije;

d) maksimalno možno ozele-
nitev tega območja;

e) manjše, pred prometom
zavarovano otroško igrišče s
primernimi igrali;

f) ustrezno število parkirnih
mest za stanovalce tega ob-
močja in obiskovalce trgovin
in poslovnih dejavnosti, kd so
na tem območju;

g) nemoten dovoz interven-
cijskih in servisnih vozil do
vseh vhodov v stanovanjske
objekte, (gasilci, reševalna
služba z vozili, javna varnost.
selitve in dostava, smetarska
vozila ipd);

B. Gradnja poslovno-trgov
skega objekta F na območju
Ferantovega vrta je bila ustav-
ljena zaradi protesta nepo-
sredno prizadetih občanov 5.
volilne enote in na podlagi od-
ločbe republiškega sekretaria-
ta za gospodarstvo, ki je ugo-
tovil pomanjkljivosti v uprav-
nem postopku za pridobitev
ustreznih gradbenih dovoljenj.

Predvidena gradnja bi po
mnenju prizadetih občanov
utesnila že tako neprimerne
razmere širšega območja Fe-
rantovega vrta, utesnila proste
površine, ki so namenjene gi-
banju otrok in prometu pešcev
ter zelenicam, ki so prav v
tem območju zelo skromne in
nedostopne. Hkrati bi objekt
F bistveno poslabšal prometne
razmere na teh površinah. Po
izjavah prizadetih delovnih lju-
di in občanov iz Igriške 12 in
14 ter Gregorčičeve 9 — 13a,
Rimske 12, 14 in 16 bi se v
celotnem območju tudi bistve-
no poislabšalo prezračevanje,
kar je v onesnaženosti ljub-
ljanskega ozračja še posebno
pereče. To so. s svojimi razla-
gami v celoti potrdili navzoči
strokovnjaki, ki prebivajo na
tem obmcjčju.

Zaradi tega je umestna za-
hteva zbora občanov 5. volilne
enote, da se gradbeni načrt
spremeni tako, cja bo

a) dograjen le podzemni del
z garažami in skladišči, kt pa
morajo biti preračunana tako
da izpušni plini ne bodo ogro
žali neposrednega okolja.

b) opuščen nadzemni del ob
jekta, na njegovem mestu pa
t. j . vrh krovne plošče podze
mnega dela zgradbe, urejens
zelenica in manjše otroško ig
rišče;

c) sanirana okolica,' zlast
dvoiišče gostilne »Pod lipo«, k
s svojo sedanjo dejavnostjo ir
neurejenostjo ogroža stanoval

ce sosednjih zgradb.
Zbor občanov 4. volilne eno-

te je sklenil naj se gradnja do
konča v predvidenem obsegu
(dvoetažna), medtem ko se ob-
čani 6. volilne enote o objektu
F niso opredelili izrecno s skle-
pom.

Ad2
Predvidena preureditev Pre-

šernove in Levstikove ceste ni
sprejemljiva za neposredno pri-
zadete občane niti za organe
krajevne skupnosti, ker ne re-
šuje nastale prometne situa-
cije.

Izhajamo iz stališča, da se
sedanje prometne in ekološke
razmere ria območju Prešerno-
ve in Levstikove ceste ne sme-
jo poslabšati, temveč da jih je
treba postopno izboljševati in
se zato čimprej lotiti gradnje
obvoznic, ki bi z izločitvijo
tranzitnega prometa skozi sre-
dišče mesta in gosto naseljena
stanovanjska območja edine
lahko rešile sedanjo prometno
zagato. Sredstva, predvidena
za rekonstrukcijo Prešernove
in Levstikove ulice, pa naj se
usmerijo v takojšnjo, čeprav
postopno gradnjo obvoznice!

Skupščina mesta Ljubljane
in drugi pristojni organi naj
se takoj lotijo kompieksnih
ukrepov, ki bodo omejili oseb
ni avtomobilski promet v me-
stu, (garažne in parkirne zmog-
ljivpsti na robu. mestnega sre-
dišča, pospeševanje cenenega
javnega prometa, določitev
con z omejitvami motornega
prometa itd).

Občani zahtevajo, da da ob
činska skupščina novo zazidal-
no osnovo in prometne uredit-
ve na območju KS Gradišče
pred uveljavitvijo ponovno v
razpravo zborom delovnih lju-
di in občanov v KS.

Svet krajevne skupnosti je
na podlagi razprav na zboru
občanov tudi mnenja, da mo-
rajo v prihodnje ustrezne stro-
kovne in upravne službe v ta
kih in podobnih zadevah te-
sneje sodelovati s krajevno
skupnostjo in na jasen način o
vseh svojih zasnovah in pred-
logih pravočasno obveščati ob-
čane. Ustavna in samoupravna
pravica delovnih ljudi in obča
nov je, da sodelujejo pri reše-
vanju in odločanju o zadevah,
ki jih neposredno prizadevajo.


